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VERSLAG van de vergadering van de statencommissie Water en Milieu van
4 april 2005

Aanwezig:
J. Konijnenbelt (CDA, voorzitter), J. Binnekamp (gedeputeerde), J.L.M.M. Damen (VVD),
mw.drs. M.C. Das (GL), mw.mr. K.J. Fokker (PvdA), E. Jongsma (CDA), F. Killi (PvdA), ir.
J.E.F. Landman (CU), mw. S.D. Oosterhuis (VVD), mw. drs.ing. L.L. Oostlander (CDA), drs.
J.H.A. van Oostrum (VVD), J.R. Ploeger (D66), mr. J.G.M. Reerink (PvdA), mw.ir. A.A.
Swets, drs. R. Vis (GL), mw.drs. J. Vonk-Vedder (CDA), L. de Vries (SP), H.J. van der Wind
(SGP), ir. B.A. Witteman (SP)

Van Ambtelijke zijde aanwezig:
L.C.A.W. Graafhuis (Statengriffier), mw. W. Voorneman-Rikkers (verslag)

Afwezig:
mr. A.G. van Malenstein (PvdA), mw.drs. J. Vonk-Vedder (CDA)

1. Opening
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.

2. Mededelingen
Bericht van verhindering is ontvangen van mevrouw Vonk.
De heer Binnekamp vestigt de aandacht op het Rapport Regio-advies Ruimte voor de Rivier.
Spreker deelt mede, dat de Staatssecretaris het bedrag voor Ruimte voor de Rivier heeft
verhoogd met € 300 miljoen. Aan het Kabinet zal thans worden voorgesteld € 2,2 miljard te
besteden aan Ruimte voor de Rivier. Een en ander zal nu zijn weerslag vinden in de PKB.
Voorts deelt spreker mede dat in de statenvergadering van december 2004 een overzicht is
gevraagd over de achterstand van de Beschikkingen bij Bodemsaneringen. Spreker heeft een
en ander inmiddels in beeld. Na behandeling in GS kan de commissie de stukken tegemoet
zien. Op zijn voorstel wordt besloten dit onderwerp te agenderen voor de volgende
vergadering.

3. Conceptverslag 28 februari 2005
Het verslag wordt conform vastgesteld.
Lijst van toezeggingen
Desgevraagd door mevrouw Fokker wordt geantwoord dat bij punt 4 moet worden verwezen
naar 3 in plaats van naar 8.
De heer Damen vestigt de aandacht op punt 13, waarin het CDA verzoekt het onderwerp
Waardevolle water- en oevernatuur te agenderen voor de commissie van 25 april a.s. Spreker
stelt voor hierbij tevens de leden van de commissie REG i.c. de portefeuillehouder RO uit te
nodigen in verband met de relatie met het Streekplan.
De voorzitter merkt op dat, alvorens tot agendering wordt overgegaan, het CDA eerst conform
de bestaande procedure schriftelijk vragen moet indienen. Die zijn nog niet ontvangen.
De heer Damen heeft begrepen dat de Griffie de vragen deze week tegemoet kan zien.
De voorzitter merkt op, dat bekeken zal worden of agendering voor de volgende vergadering
lukt. Dit is afhankelijk van het moment, dat de schriftelijke vragen door het CDA worden
ingediend. De suggestie om bij agendering de commissie REG i.c. de portefeuillehouder RO
uit te nodigen wordt meegenomen.
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TER BESPREKING

Portefeuille J. Binnekamp

4. Expertmeeting energieprojecten binen het thema duurzame ontwikkeling
De voorzitter heet de energie experts, de heer Voskuilen en de heer Zijdeveld, die de
commissie WEM in deze begeleiden, welkom.

De heer Zijdeveld deelt mede, dat een introductie van zowel de heer Voskuilen als hem bij de
stukken is gevoegd. Spreker verwijst hiernaar. Hij deelt mede dat het verslag van de
vergadering van de commissie W&M van 24 januari jl. als basis heeft gediend voor de
presentaties. Hij gaat vervolgens aan de hand van sheets uitvoerig in op een aantal duurzame
energie thema’s. Een hand-out is ter vergadering uitgereikt. Kortheidshalve zij hiernaar
verwezen.

De voorzitter geeft het woord aan de commissie.

De heer Van Oostum deelt mede, dat de VVD gebruik heeft gemaakt van de tabel op blz. 5
van de bij de agenda gevoegde notitie (de bijlage bij Hoe vullen wij de provinciale energie
ambitie in? Een aanzet tot gedachtevorming). De VVD mist hierin een aantal zaken, te weten:

- kernenergie. De vraag is hoe naar deze vorm van energie wordt gekeken vanuit
duurzaamheid;

- een kolom met de rol, die andere overheden spelen op hetzelfde vlak;
- een kolom met een overzicht van voorbeeldprojecten en de ervaringen daarmee;
- een kolom economische rentabiliteit op langere termijn.

Tot slot is de VVD van mening dat, indien experimenten elders niet zijn gelaagd, de provincie
niet tegen beter weten in daarin moet blijven investeren. Hiervoor wordt aandacht gevraagd.

Mevrouw Swets memoreert, dat de lijn die het CDA de vorige keer naar voren heeft gebracht
handhaaft. De rol van de provincie ten opzichte van andere actoren wordt onderschreven. Het
is goed te weten wat de rol is van de provincie en wat de verantwoordelijkheid van andere
actoren is. Er is ook verwezen naar activiteiten in IPO-verband. Het is goed om van projecten,
die elders al worden gedaan, te leren. Het IPO kan daarin wellicht een factor zijn. Het CDA
heeft de vorige keer criteria meegegeven (o.a. de risico’s, kosteneffectiviteit, haalbaarheid),
waaraan de projecten in haar visie zouden moeten voldoen in de hoop dat de experts zouden
kunnen aangeven aan welke projecten op basis van die criteria zou kunnen worden gedacht.
Indicatief heeft het CDA wel een paar richtingen genoemd w.o. verkeer en vervoer,
nieuwbouw, bestaande bouw en duurzame energie. Op het laatstgenoemde is in de presentatie
ingegaan. In een nog eerder stadium heeft het CDA aangegeven, dat gekeken moet worden
naar de belemmeringen (o.a. financieel, juridisch, beleidsmatig) voor duurzame energie en
welke instrumenten de provincie nu specifiek heeft om daaraan iets te doen.

De heer Killi deelt mede, dat de PvdA zich aansluit bij de opmerking over de rol van de
provincie. De PvdA memoreert, dat voor wat betreft de aandachtspunten de PvdA er
voorstander van is eerste prioriteit te geven aan datgene dat het meest oplevert. De PvdA heeft
voorts voorgesteld in de bestemmingsplannen op te nemen energiebesparing te
bewerkstelligen door het op het zuiden situeren van woningen, zodat meer zonne-energie kan
worden opgevangen. De PvdA mist energiebesparing door middel van goede voorlichting in
kantooromgevingen en langs de wegen.
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Tot slot vraagt de PvdA aandacht voor de techniek van het verwarmen van water via zonne-
energie.

Mevrouw Das deelt mede, dat GL de aanvullingen van voorgaande sprekers op de
aandachtsgebieden deelt. Voorts acht GL de beïnvloedbaarheid door de provincie van belang.
Het standpunt van GL met betrekking tot de provinciale energie ambitie is duidelijk. GL wil
meer ambitie zowel als het gaat om de energiebesparing als om het aandeel duurzame energie.
Spreekster informeert of in het rijtje met genoemde voorbeelden ook de projecten zijn
betrokken die al zijn opgenomen in het provinciale plan van aanpak voor BANS
klimaatconvenant. De opmerking van de VVD, dat niet moet worden gedubbeld met andere
overheden deelt GL in die zin dat de provincie wellicht een rol kan vervullen door de ‘gaten’
te vullen van andere overheden bijv. ter zake van het stimuleren van particulieren. Het Rijk
heeft het laatste nu helemaal laten vallen, terwijl het draagvlak bij particulieren om aan de
slag te gaan met zonneboilers behoorlijk groot.
De heer Van Oostrum merkt op dat er wel voor moet worden gewaakt dat de provincie in deze
niet voor de voeten van gemeenten gaat lopen.
Mevrouw Das onderschrijft het vorenstaande. De provincie zou richting gemeenten in deze
een hele goede stimulerende en regisserende rol kunnen spelen om initiatieven te
ondersteunen of om te zorgen dat een aantal gemeenten in regionaal verband energieprojecten
van de grond krijgen..

De heer Ploeger sluit zich voor wat betreft de rol van de provincie aan bij voorgaande
sprekers. D66 ziet in provinciaal verband vooralsnog het meeste in zonne-energie. Wat
spreker mist in het staatje bij glastuinbouw is de restkrachtkoppeling. De vraag is of daar nog
besparingsmogelijkheden zijn.

De heer Landman merkt op dat het bij energie enerzijds gaat om energiebesparing en
anderzijds om alternatieve bronnen. De lijn van de besparing moet beslist niet worden
vergeten; daar zijn nog grote winsten te boeken. De CU onderschrijft met betrekking tot de
alternatieve bronnen de insteek van GL ten aanzien van de beïnvloedbaarheid van de
provincie. De CU onderschrijft tevens de voorgestelde toevoegingen van de
aandachtsgebieden in de vorm van de criteria kosteneffectiviteit, haalbaarheid en risico’s. Bij
verkeer en vervoer staat een aantal suggesties waarmee een start kan worden gemaakt,
waarvoor de CU pleit. De notitie wekt de indruk dat duurzame energie, met uitzondering van
zonneboilers, niet zoveel oplevert. Spreker vestigt de aandacht op de grootschalige toepassing
van koude-warmteopslag in de kolom bedrijven. Grootschalige toepassing van koude-
warmteopslag levert in de visie van de CU bij uitstek een bijdrage aan duurzame energie. Het
is een energiebron, die gebruik maakt van de aardeigenschappen; er komt geen CO2 vrij en
het is typisch iets voor de lange termijn. De CU pleit er derhalve, mede gelet op het standpunt
van de PCMW ter zake, voor deze optie toe te voegen aan de kolom duurzame energie. De
provincie kan hierin nadrukkelijk een stimulerende en bevorderende rol spelen. Spreker
informeert of de experts onderschrijven dat bij deze toepassing winst is te behalen. Tevens
informeert spreker, onder verwijzing naar het negatieve standpunt van de PCMW, naar de
visie van de experts over de rentabiliteit van de houtmassacentrale.

De heer De Vries deelt mede naar aanleiding van het stuk mede dat hem wel eens het gevoel
bekruipt, dat de politiek zich bezighoudt met het van het kastje naar de muur bewegen. Als
gevolg van de Kwatta-operatie zijn projecten afgeslankt i.c. weggevallen, terwijl het in het
onderhavige geval in het kader van het Stimuleringsfonds weer gaat om nieuwe projecten. Het
vorenstaande maakt het beleid niet echt helder.
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De SP is van mening dat ervoor moet worden gewaakt dat het geld beschikbaar wordt gesteld
voor het opzetten van managementstructuren, stuurgroepen, taskforces, e.d. In de stukken
staat, dat de markt afwachtend is. De SP hoopt dat de provincie in dit geval voortvarend te
werk zal gaan met echte projecten, die resultaten kunnen opleveren.
Over de keuzes die de provincie voorlegt is nog wat op te merken en aan te vullen. De SP is
beducht voor het opzetten van biomassacentrales vanwege de al door de SP aangehaalde
problematiek van het gewolmaniseerde hout. De ervaring leert dat gewolmaniseerd hout op
het oog nauwelijks is te herkennen van ander bouw- en sloopafval. Op deze wijze zouden
gevaarlijke chroom- en arseenverbindingen in de biomassa terecht komen. Dat zou kunnen
leiden tot diffuse verspreiding. De SP waarschuwt daarvoor en informeert naar de mening van
de experts in deze. Er zijn nog meer bedreigingen zoals wat te doen met het residu waarin
zich dus de gevaarlijke stoffen hebben opgehoopt en wat te doen om het rendabel te maken.
De vraag is of nog meer miljoenen steun moet worden geleverd aan de energiebedrijven. De
SP is van mening, dat de provincie zich niet op deze weg moet begeven. In de stukken staat
de keuze voor de biomassacentrale met twee dikke plussen vermeld. De SP vreest derhalve,
dat hiernaar een provinciale voorkeur uitgaat en vraagt om een nadere toelichting.
Waar energiebesparing is te halen, is in het verkeer. Een doordachte inrichting van de wegen
rondom de grote kernen kan een goede bijdrage leveren. Het inrichten van fietspaden, zodat
ook ruimte ontstaat voor rolschaatsers en skeelers, geeft de SP als suggestie mee. Op deze
wijze kan ook de koppeling OV – fiets  worden gestimuleerd.
Het nut van bouwkundige aanpassingen en woningverbetering, waardoor energiebesparing
wordt bereikt, is duidelijk. De PCMW is daar ook duidelijk in. Hieraan moet de provincie al
het mogelijke doen.
Teleurstellend vindt de SP de ambitie van de provincie in het geval van de zonne-energie. De
SP wil de suggestie van de PCMW in deze volgen om samen met de woningcoörporaties een
actie te starten om op alle daken zonnepanelen te plaatsen.

De heer Van der Wind memoreert dat de voorkeur van de SGP in eerste instantie uitgaat naar
energiebesparingmogelijkheden. Daarbij dienen de alternatieve bronnen niet uit het oog te
worden verloren. De vorige keer heeft de SGP benadrukt dat een en ander met name gezocht
zou moeten worden bij de consumenten, omdat bedrijven al 18% tussen 1999 en 2000 hebben
bespaard en de huishoudens maar 6%.
Met betrekking tot de tabel op blz. 5 memoreert spreker de vorige keer te hebben gevraagd
wat concreter aan te geven hoe groot de grote plussen zijn. Wellicht dat daarover wat meer
inzicht kan worden verstrekt. Met betrekking tot verkeer en vervoer zijn de mogelijkheden
van de provincie waarschijnlijk niet zo groot als het om snelheidsbeperking gaat. Spreker
hecht er in deze aan toch op te merken dat, indien de snelheid van 120 wordt teruggebracht
naar 100, al snel ca. 7% wordt bespaard. Met betrekking tot duurzame energie informeert de
SGP of het ook mogelijk is met kleine windmolens te werken. Ter zake de woningbouw
verwacht de SGP dat daar veel winst is te behalen. Met name bij de consumenten zijn in de
visie van de SGP forse besparingen mogelijk. Dat geven de twee grote plussen ook wel aan.
Met betrekking tot de landbouw verwijst spreker naar zijn mededeling in de vorige
vergadering; hij gaat daarop derhalve thans niet in. Met betrekking tot Bedrijven is het met
energiemanagement wellicht mogelijk ook binnen bedrijven toch nog verdere besparingen te
realiseren.

De voorzitter geeft het woord aan de heer Voskuilen.

De heer Voskuilen deelt mede dat zijn presentatie zich toespitst op wat een provincie moet en
kan mede met het oog op een selectie van kansrijke projecten voor het Stimuleringsfonds. Hij
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hoopt daarin zoveel mogelijk van de vragen en suggesties van de commissie, die ter
vergadering naar voren zijn gebracht, te hebben meegenomen. Wat een provincie moet en kan
licht spreker vervolgens uitvoerig toe aan de hand van sheets. Een hand-out is ter vergadering
uitgereikt. Kortheidshalve zij hiernaar verwezen.
Op vragen van de commissie gaat spreker als volgt in. De volgorde van de voorstellen van de
experts is willekeurig. Wat spectaculair is, is bijvoorbeeld windenergie op zee. Dat is binnen
Utrecht niet mogelijk. Onder grootschalig verstaat hij een mooie nieuwbouwwijk of een
renovatie in de binnenstad waar hele scherpe energieprestaties worden gerealiseerd.
Met geen risicovolle research en development of demonstratieproject bedoelt spreker
bijvoorbeeld biomassa vergassen bij Vathorst. Dat was te experimenteel voor Nederland. Er
zijn geen marktpartijen die zoiets kunnen neerzetten en ook garanties afgeven voor het aantal
draaiuren.
De Fluisterbus maakt gebruik van de opslag van remenergie. Remenergie is echter nooit
voldoende om de bus te laten rijden. De ondernemer heeft verzekert dat het een bus is, die in
het normale gebruik, geen extra aanloop behoeft behalve dat er een oplaadpunt moet zijn.
Voor wat betreft de ondernemer, die de bus in gebruik moet nemen, zijn diegenen die met de
fluisterbus hebben gereden overtuigd van de effectiviteit in het dagelijks gebruik. Het project
staat in de belangstelling. De ondernemer gaat nu werven voor een aantal steden en
busmaatschappijen. Als de provincie Utrecht nu aangeeft daaraan een bijdrage te willen
leveren, kan zij daarin een rol pakken die een behoorlijke pr-waarde heeft. Het heeft nl. ook
andere voordelige effecten o.a. op het gebied van de luchtkwaliteit en de geluidemissies zijn
ook behoorlijk laag. Hiermee worden 3 voordelen in één gepakt.
Met betrekking tot de zonneboilers bestrijdt spreker niet dat in de nieuwbouw i.c. verbouwing
niet ook nog winst kan worden behaald. Spreker onderschrijft eveneens dat met goede
voorlichting vanuit de gemeente ook veel kan worden bespaard. Spreker heeft dit echter niet
opgenomen in het lijstje van provinciale taken, omdat het z.i. meer een taak van de gemeente
is dit soort voorlichting te verzorgen. De provincie zou de gemeente op dat punt inderdaad
kunnen ondersteunen. Het aantal van 20.000 woningen per jaar dat hij heeft genoemd in het
kader van grootschalige renovaties heeft alleen betrekking op de provincie Utrecht.
Met betrekking tot de OV-fiets is in verband met de continuïteit de eenmalige investering als
één van de risico’s genoemd. Dat moet nog nader worden onderzocht. Daarvoor moet goed
naar het bedrijfsplan van de OV-fiets worden gekeken. Bekeken moet worden met hoeveel
extra uitgiftepunten en verhuringen men het kan redden. Spreker bevestigt dat een en ander
over de provinciegrens heen gaat en wellicht onderdeel zou moeten zijn van een landelijk
systeem. Wellicht kan dat in IPO-verband worden besproken. Het is wel zo dat het voor de
provincie Utrecht het meeste effect heeft als dat stukje in de keten wordt vervuld. De vraag of
de OV-fiets met name is verhuurd aan forensenverkeer of dagjesmensen is te gedetailleerd om
nu te beantwoorden.

De voorzitter geeft het woord aan de commissie.

De heer Van Oostrum betreurt dat hij niet vooraf beschikte over de voorstellen met betrekking
tot de mogelijke projecten die thans in de presentatie naar voren zijn gebracht, zodat hij deze
binnen de VVD-fractie had kunnen bespreken. In de tweede plaats moet het spreker van het
hart, dat hij de vier genoemde voorbeelden van mogelijke projecten weinig vernieuwend i.c.
spectaculair vindt.
Samenvattend merkt spreker op, dat hij een en ander terugkoppelt naar zijn fractie.

Mevrouw Swets merkt op blij te zijn met de vier voorbeelden. Daarmee is wel een stap gezet.
Ook het CDA neemt een en ander mee terug naar de fractie.
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De heer Killi deelt mede, dat ook de PvdA nog moet terugkoppelen naar de fractie. De PvdA
is wel van mening dat de voorbeelden mogelijkheden bieden om in een bepaalde richting te
gaan denken. De PvdA informeert of het mogelijk is aan te geven wat de financiële ruimte is
in relatie tot de kosten van de vier afzonderlijke projecten.

Mevrouw Das deelt mede, dat GL een en ander mee terugneemt naar de fractie. GL sluit zich
aan bij de vraag van de PvdA over het inzicht in de financiële ruimte. Bij de OV-fiets zou
wellicht kunnen worden bekeken, of ook een bijdrage kan worden geleverd vanuit het SMPU
of het Recreatiebudget. In reactie op de opmerking van de VVD, dat de projecten niet zo
spectaculair zijn, zet spreekster uiteen dat de commissie heeft gevraagd om projecten die
vooral kosteneffectief zijn. Die zekerheid brengt over het algemeen met zich mee dat geen
sprake is van hele spectaculaire of innovatieve projecten.

De heer Ploeger deelt mede, dat D66 een en ander mee terugneemt naar de fractie.

De heer Landman deelt mede, dat de CU een en ander terugkoppelt naar de fractie. De vier
projecten, die door de experts zijn geselecteerd, komen goed over. Spreker heeft begrepen dat
PS enige tijd geleden een subsidie hebben afgeschaft ter zake een voorbeeldwoning voor
renovatie in Leidsche Rijn. Spreker informeert hoe dit zich ten opzichte van elkaar verhoudt.
Eén van de commissieleden antwoordt dat niet PS maar de gemeente de desbetreffende
subsidie heeft afgeschaft.
De heer Landman deelt mede, dat wat de CU betreft een start kan worden gemaakt met de
verdere uitwerking van de vier genoemde projecten.

De heer De Vries deelt mede dat de SP in deze ideeën heeft gevormd, die in grote lijnen
overeenkomen met de ideeën van de PCMW. De SP is van mening, dat alles moet worden
ingezet op het idee via woningverbetering tot energiebesparing te komen. In de visie de SP
heeft de provincie daarvoor de mogelijkheden. De SP sluit zich aan bij de opmerking van GL
ten aanzien van een bijdrage vanuit de SMPU.

De heer Van der Wind deelt mede, dat de SGP een en ander terugkoppelt naar de fractie.
Wellicht is het mogelijk de voorbeelden nader uit te werken, omdat de informatie waarover
thans wordt beschikt vrij summier is. Spreker onderschrijft de opmerking van GL in reactie
op de opmerking van de VVD dat de projecten niet zo spectaculair zijn. Als de provincie geen
enkel financieel risico wil lopen, is wel de vraag of ooit sprake zal kunnen zijn van een
innovatief  project. Wellicht dat hiernaar nog eens kan worden gekeken.

De heer Vis informeert naar de visie van de experts ten aanzien van de houtmassacentrale met
name in relatie tot de opmerking van de SP over het gewolmaniseerd hout.

De heer Zijdeveld licht de economische rentabiliteit van renovatie van woningen toe aan de
hand van een voorbeeld. Door goede isolatie en een betere ventilatie aan te brengen kon het
desbetreffende complex woningen worden gehandhaafd. Nadat ook nog enkele esthetische
aanpassingen waren aangebracht is de waarde van enige tienduizenden guldens gestegen naar
€ 150.000 per woning. Waarom dit niet vaker gebeurt, heeft te maken met het feit dat de
kennis voor een dergelijke aanpak te weinig bekend is bij gemeenten en
woningbouwbedrijven. Desgevraagd antwoordt spreker dat aannemers in Nederland
uitstekende uitvoerders zijn van plannen die ze op tekening krijgen. Zij hebben echter geen
zicht op wat er moet gebeuren en wat de bouwfysische samenhang is. Ook de Nederlandse
architectenwereld is doorgaans veel slechter geïnformeerd, omdat het vormgevers zijn en
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geen bouwfysici. Het probleem in Nederland is dat de kennis op dit gebied voornamelijk bij
de toeleveringsindustrie zit en dat de koppeling naar de bouwwereld heel lastig te leggen is. In
de visie van spreker licht hier derhalve een mooie kans voor de provincie. De provincie kan in
deze een uitstekende voorlichtende rol vervullen.
Bij een vuilinzameling wordt gewolmaniseerd hout herkend. In de visie van spreker is het een
0-probleem als men daarmee op grote schaal wordt geconfronteerd. De vraag die bij de
houtmassacentrale speelt is veel meer waar het hout vandaan wordt gehaald.  Voorzover
spreker bekend wordt in het kader van houtmassacentrales gewoon gedacht aan hout uit de
bossen. Daarbij zal de morele discussie moeten worden gevoerd of van dat hout niet beter
meubelen of kranten zou kunnen worden gemaakt en vervolgens verbranden in een
vuilverbranding moet plaatsvinden.
Desgevraagd door de heer Reerink antwoordt spreker dat doorgaans de combinatie van
functies als intensieve landbouw, landbouwontwikkelingsgebieden en grote bedrijven goede
kansen bieden omdat men de afvalwarmte vaak kwijt kan aan woningen. De
vergistingmethodiek is in Duitsland inmiddels een beproefde techniek en blijft in Nederland
alleen maar achter door wat wettelijke maatregelen.

De heer Binnekamp hecht eraan op te merken dat sprake is van een ambtelijk stuk, dat nog
nader moet worden uitgewerkt. Het was bedoeld om de commissie een handvat te bieden voor
de discussie. De discussie hedenmiddag biedt spreker voldoende informatie een en ander
thans verder uit te werken. Het lijkt hem zinvol indien de fracties worden geraadpleegd op het
moment dat sprake is van een uitgewerkt voorstel, dat de commissie voor het zomerreces
tegemoet kan zien.

De heer De Vries informeert of een vorm van duurzame afvalverwerking ook binnen dit kader
past. Indien dit het geval is beveelt de SP de 0-optie onder de aandacht aan, die wordt
toegepast bij de fa. Edelchemie. De 0-optie is een soort vulkanische afvalverwerking, waarbij
het gevaarlijk chemisch afval gedurende 9 dagen op een 1100 graden wordt verwarmd.
Hierdoor valt het uiteen en worden zware metalen teruggewonnen.

De voorzitter verzoekt de commissie, in navolging van de SP, eventuele andere concrete
suggesties binnen 14 dagen schriftelijk in te dienen bij de Griffie zodat deze door de
gedeputeerde kunnen worden meegenomen.
Spreker bedankt de heren Zijdeveld en Voskuilen tot slot voor hun bijdrage.

5. Presentatie Agenda 2010
De heer Cortjens gaat aan de hand van een aantal sheets in op de Agenda 2010.

De voorzitter merkt op dat het voor de commissie WEM met name gaat om het project De
Schammer.

Desgevraagd door de heer Reerink bevestigt de heer Cortjens dat naast de gemeente ook het
waterschap partij is.
De heer Reerink informeert wat wordt vastgelegd indien een Raamovereenkomst wordt
gesloten. De vraag is in hoeverre de commissie en PS dan nog zeggenschap hebben over de
keuzes die gemaakt worden en of zij kunnen beoordelen of een en ander voldoet aan de
afgesproken criteria.
De heer Cortjens antwoordt dat het een onderhandelingsresultaat is. Het is een go no go
moment. GS voeren het gesprek met de bestuurlijke partijen in het onderhandelingstraject. De
commissie heeft een rol in de beoordeling.
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De heer Reerink resumeert dat het dan een go no go is onder voorbehoud dat PS het
goedkeuren.
De heer Cortjens bevestigt het vorenstaande.

De heer Damen merkt op dat het plan behoorlijk is uitgekleed; de ambities zijn al behoorlijk
verlaagd. Hij gaat er vanuit dat de keuze of een project al dan niet moet worden doorgezet dan
wel de ambitie moet worden bijgesteld onderdeel uitmaakt van de boordeling door de
commissie.
De heer Reerink merkt op hij op grond van het vorenstaande vroeg naar de bevoegdheid van
de commissie en de Staten. Spreker heeft thans begrepen dat de commissie nog gekend wordt
voordat er definitief iets wordt besloten.
De heer Binnekamp merkt op dat het hem niet exact bekend is hoe de besluitvorming verder
plaatsvindt. Hij zegt toe dit te zullen nagaan.

De heer Vis hecht eraan in deze de vraag te memoreren die in PS in december is gesteld over
de Agenda 2010. De vraag was of PS nog steeds het gevoel hadden dat het hun eigen
projecten waren en niet de projecten van GS. De achterliggende vraag daarbij was wanneer
beslist wie waarover. Spreker dacht dat die vraag helder was beantwoord in de vergadering
van de commissie BEM in januari.

De heer Reerink merkt op dat het project De Schammer steeds in de statencommissie REG is
behandeld. De commissie REG is zelfs op excursie geweest en heeft het Rapport
Buitenplaatsen besproken. Thans staat dit onderwerp op de agenda voor de commissie WEM.
Het moet wel helder zijn in welke commissie het wordt behandeld.
De heer Cortjens zet uiteen, dat de commissie REG in de brochure als eerst aan te spreken
commissie staat genoemd. In de afspraken staat dat de commissie WEM wordt uitgenodigd
bij de behandeling.

De heer Jongsma vestigt de aandacht op het genoemde risico ter zake de verwerving van
gronden. Hij informeert naar de omvang.
De heer Cortjens licht toe dat alleen bekend is dat in het gebied mensen wonen en bedrijven
zijn gevestigd en dat er contacten zijn gelegd richting betrokkenen met de vraag of zij hun
grond willen verkopen.

De voorzitter bedankt de heer Cortjens voor zijn heldere presentatie en concludeert, dat het
vervolg van de behandeling van het project De Schammer plaatsvindt in de commissie REG
waarbij de commissie WEM wordt uitgenodigd.

6. Financiering oplossing Nedereindse Plas t.l.v. het Stimuleringsfonds

Mevrouw Fokker deelt mede dat de PvdA haar in de vorige vergadering uitgesproken
standpunt handhaaft. Wel hecht de PvdA eraan een korte opmerking te maken over het
Rapport Oranjewoud gelet op het artikel in de krant en  de brief van de NMU waarin wordt
gepleit voor een risicoanalyse. De onafhankelijkheid van Oranjewoud is in de visie van de
PvdA voldoende gewaarborgd. Er is sprake van een bevestiging van hetgeen al eerder door
diverse andere organisaties is onderzocht. Op grond van het vorenstaande is de PvdA van
mening dat niet nog meer onderzoek moet worden verricht. Het rapport Oranjewoud toont
aan, dat er geen radioactiviteit is en dat heel veel stoffen in gunstige zin onder de norm zitten.
Was veel zwemwater maar zo schoon als het water van de Nedereindse Plan!
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De PvdA is geschrokken van de beschuldigingen, die de SP in de vorige vergadering heeft
geuit en is van mening dat de SP daarin te ver gaat. Zij doelt hier op de uitspraken: “het gaat
over samenspannen, chemische bommen, mensen die zich eraan verrijkt zouden hebben “. De
PvdA vindt dat ernstige beschuldigingen en ook schadelijk voor de rol van PS. Bovendien
maakt dat het imago van de Plas steeds slechter. In de vorige vergadering is aangegeven, dat
de communicatie over wat er gaat gebeuren om de veiligheid zo optimaal mogelijk te maken
van belang is. De PvdA in deze voorstander van het ontwikkelen van een plan van aanpak.
Samenvattend deelt spreekster mede, dat de PvdA het reeds vertolkte standpunt handhaaft en
dus instemt met het in de vorige vergadering voorgelegde voorstel en met financiering uit het
Stimuleringsfonds.
Mevrouw Swets deelt mede dat het CDA haar standpunt, verwoord op 24 januari en herhaald
op 28 februari jl. handhaaft. Dat wil zeggen dat het CDA akkoord gaat onder de voorwaarden
die toen naar voren zijn gebracht.
Mevrouw Oosterhuis deelt mede, dat de VVD zich aansluit bij het betoog van de PvdA. Ook
het standpunt van de VVD is onveranderd sinds de vorige vergadering. De provincie is
verantwoordelijk voor het Volksgezondheidsaspect, hetgeen op de voorgestelde manier in de
visie van de VVD goed wordt opgepakt. Er wordt een milieuhygiënisch doel gediend. De
VVD is hier onverminderd en onverkort voor; dat geldt tevens voor de financiering uit het
Stimuleringsfonds.
De heer Vis deelt mede, dat GL van mening is over voldoende informatie te beschikken voor
het Statendebat. GL maakt ten aanzien van haar standpunt een voorbehoud.
De heer Ploeger deelt mede, dat de mening van D66 niet is veranderd. D66 stemt niet in met
financiering uit het Stimuleringsfonds en pleit nog steeds voor een grootschalig, eenduidig
onderzoek in plaats van tientallen rapporten die net allemaal wat anders beweren.
De heer Landman deelt mede dat de vragen, die de vorige keer zijn gesteld, in voldoende
mate zijn beantwoord. Thans ligt nog het rapport van Oranjewoud voor. De CU komt tot de
conclusie, dat de inhoud niet veel toevoegt aan de kennis die al beschikbaar was. Er zijn wel
drie kritische opmerkingen bij te maken. Het onderzoek betreft een momentopname (drie
steekmonsters), hetgeen een erg beperkt beeld geeft. De monsters zijn in de winter genomen;
er is dan sprake van een hele andere dynamiek in het water dan bijvoorbeeld ’s zomers als er
gezwommen wordt. Dit is ook zeer beperkt. Het is een chemisch, radiologisch en
bacteriologisch onderzoek. Dat is vrij indirect. Weliswaar wordt geconcludeerd dat er weinig
risico is voor de humane toxicologie maar of iets schadelijk is voor het menselijk leven kan
veel beter op een andere manier worden onderzocht nl. door een biologisch en toxicologisch
onderzoek door bijv. het RIVM die daarin is gespecialiseerd.
Gelet op de hoeveelheid geld dat wordt geïnvesteerd, moet in de visie van de CU als doel
worden gesteld dat het weer zwemwater wordt. De CU is van mening dat dit niet alleen aan
het Recreatieschap moet worden overgelaten.
Mevrouw Fokker merkt op dat al heel veel onderzoeken zijn gedaan en al heel veel duidelijk
is. PS hebben zich voorgenomen met de uitvoering bezig te gaan. Wat dat betreft zou
spreekster er moeite mee hebben nog een onderzoek te doen hetgeen weer vertraging en extra
kosten betekent en dat niets toevoegt.
De heer Ploeger merkt op dat het de vraag is of het niets toevoegt. Er zijn heel veel rapporten
met allerlei verschillende uitkomsten. Er is geen eenduidig onderzoek. De volksgezondheid en
veiligheid van de burgers in de provincie moet voorop staan. In die zin acht spreker het niet
wenselijk een conclusie te trekken uit zoveel rapporten met verschillende meningen.
De heer Landman merkt op dat het biologisch onderzoek dat de CU voorstaat een andere type
onderzoek is dan tot op heden is gedaan. Het resultaat van dat onderzoek kan veel meer een
basis zijn voor de uitspraak of dat water veilig is als zwemwater.
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De vraag of de CU het voorstel inhoudelijk ondersteunt en instemt met financiering uit het
Stimuleringsfonds zal in de PS-vergadering worden beantwoord. In zijn visie is thans sprake
van een discussieronde om de juiste informatie in te winnen om tot een goede besluitvorming
te komen in PS. De CU maakt derhalve een voorbehoud ten aanzien van haar standpunt.
Mevrouw Fokker hecht eraan op te merken dat ook de PvdA de volksgezondheid belangrijk
vindt. In de visie van de PvdA tonen de resultaten van de onderzoeken aan, dat de
volksgezondheid wordt gewaarborgd. Daarbij komt dat ook na de afdekking regelmatig
monitoring zal plaatsvinden. Er gelden normen voor zwemwater. Daaraan wordt thans
voldaan en de PvdA hoopt dat dit straks ook het geval zal zijn.
De heer De Vries (SP)begrijpt de zorg over het zwemwater niet. In de buurt van Nieuwegein
zijn voldoende mogelijkheden om te zwemmen. Als dit plan wordt uitgevoerd, wordt in ieder
geval recreatie aan de kant rondom de Plas mogelijk. Dat is wat de SP betreft prima. Het
zwemmen in de Plas is tot tevredenheid van de SP wat naar de achtergrond gedrongen,
hetgeen in de visie van de SP zo zou moeten blijven.
De heer Landman merkt op, dat de Nedereindse Plas temidden van een stedelijk gebied ligt.
In de visie van de CU kan het niet zo zijn, dat er straks allerlei waterrecreatie mag behalve
zwemmen. De vraag hierbij is o.a. hoe het laatste zou kunnen worden voorkomen. Om die
reden zal de doelstelling nu moeten zijn dat daar straks veilig kan worden gezwommen en
zullen daartoe nu maatregelen moeten worden getroffen.
Mevrouw Oosterhuis vestigt de aandacht op het project De Schammer (Agenda 2010),
waarbij op voorhand al wordt uitgesloten dat daar ooit zal kunnen worden gezwommen.
De heer Landman deelt tot slot mede, dat de normen voor zwemwater zijn opgesteld voor
‘normale’ wateren. In het geval van de Nedereindse Plas is sprake van een bijzondere situatie,
omdat het water aan een vuilstort grenst. Dan heeft men te maken met andere stoffen dan
normaal water. Op grond hiervan pleit de CU voor een op de biologische gezondheid van het
water toegespitst aanvullend onderzoek.
De heer Witteman bedankt in de eerste plaats de dienst WEM voor het beschikbaar stellen van
alle gegevens en het steeds in openheid beantwoorden van de vragen van de SP. De SP wil
een 5-tal punten aan de orde stellen:

1. Rapport Oranjewoud
2. de vragen van de SGP
3. de brief van de NMU
4. de beantwoording van de vragen van mw. Swets en spreker
5. de bevindingen van de Rekenkamer met betrekking tot de uitvoering van

Bodemsaneringen
Ad 1.
Het Rapport Oranjewoud suggereert meer dan het feitelijk is. Er is op drie plaatsen gemeten
op 1 meter onder de waterspiegel en komt tot de conclusie, dat het water voldoet aan
zwemkwaliteit. Dat is in de afgelopen 10 – 15 jaar al vastgesteld. Wat dat betreft derhalve
geen nieuws. De SP had graag willen horen of de totale Plas wel geschikt is als zwemplas.
Ad 2.
De Plas is destijds gesloten in verband met de aanwezigheid van obstakels en stoffen uit de
stort, zo wordt gesteld bij de beantwoording. Niet alleen daarom echter, maar ook vanwege
volksgezondheid o.a. acute en potentiële verontreiniging. Er wordt steeds gesuggereerd dat
niet in de Plas is gestort. Dat is echter wel het geval. Het onderzoek van het OM heeft dat ook
duidelijk aangetoond. Met betrekking tot de obstakels en de stabiliteit van de oevers staat in
het Arcadisrapport duidelijk omschreven op welke wijze de stortfronten worden afgedekt. Dat
lijkt de SP heel goed. In 1998 is op verzoek van de gemeenten Nieuwegein, IJsselstein,
Utrecht, de provincie alsmede Mourik een onderzoek gedaan naar de
volksgezondheidaspecten. De onderzoeker concludeert, dat de locatie niet voor alle beoogde
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activiteiten geschikt is. Zij gaat zelfs zover door te stellen, dat onder bepaalde
omstandigheden het gebruik van de grond als ligweide een gezondheidsrisico met zich
meebrengt. In de periode 1998 tot 2005 is er feitelijk heel weinig veranderd. Voornoemde
conclusie is in de visie van de SP best schrikbarend en is een punt, dat nooit eerder binnen de
provincie is besproken.
Ad 3.
De NMU stelt voor om door het RIVM een onafhankelijk onderzoek te laten uitvoeren naar
de mogelijkheid van het gebruik als zwemlocatie en eventueel ook andere mogelijkheden van
recreatie. De SP steunt dit voorstel. De NMU komt voorts met een 2e mogelijkheid nl. het
gebruik van de Nedereindse Plas als baggerstort en elders, omdat er wel een bepaalde vraag is
naar zwemwater, een recreatieplas in te richten. De SP steunt deze suggestie.
Ad 4.
De vraag is gesteld of bij Nieuwegein en IJssestein behoefte bestaat aan zwemwater. Het
antwoord was in feite bekend want, op het moment dat een zweminrichting wordt gesloten
zoals in IJsselstein is gebeurd, wordt automatisch de behoefte aan een zweminrichting
gecreëerd. Aanvullend is de vraag hoe groot de capaciteit van de Nedereindse Plas is als
zwemlocatie en hoe het zit met de bereikbaarheid. Het zijn maar twee hele kleine strandjes.
De indruk moet niet worden gewekt dat de Nedereindse Plas een enorme locatie is waar
grootschalig gezwommen kan gaan worden. Die capaciteit heeft het helemaal niet.
Ad 5.
De Rekenkamer concludeert dat de te saneren locatie, waarbij spreker het afdekken van de
stort een sanering noemt, en de hiermee gemoeide kosten onvoldoende worden onderbouwd
met degelijke ramingen. De tweede conclusie die zij trekken is, dat de haalbaarheid van de
gekozen oplossingsrichting vooraf onvoldoende wordt onderzocht. Beide conclusies zijn in de
visie van de SP erg van toepassing op het onderhavige onderwerp. Er is een enorme
hoeveelheid rapporten opgesteld in de afgelopen 10 – 15 jaar. Geen van die onderzoeken
komt tot de eensluidende conclusie of beantwoord de vraag of daar kan worden gezwommen
nu en in de toekomst en onder welke omstandigheden.
De totale kosten bedragen ca € 5,7 miljoen. De SP informeert bij wie de claim van ca € 2
miljoen komt te liggen van Aquagein.
Samenvattend merkt de SP op, dat in 10 jaar een heleboel verandert. Er is sprake van een stuk
zelfreinigende werking, allerlei nare stoffen worden afgebroken. De Plas is gemiddeld 22 m
diep. Het lijkt de SP verstandig om een serieus risico-onderzoek te laten doen door een
onafhankelijk bureau, bijv. de RIVM, en daarnaast te kijken naar de suggestie van de NMU
de Plas in te richten als een baggerstort en direct aanpalend aan de Nedereindse Plas een
nieuwe Plas te graven.
De heer Van Oostrum merkt op dat de SP niet ingaat op de stabilisatie van de oeverwal die
noodzakelijk is om de landrecreatie mogelijk te maken bij de Nedereindse Plas/Berg. De SP
wil meer tijd in onderzoek stoppen, maar spreker gaat er vanuit dat de SP zich toch ook
bewust is van het feit dat het verstandig is de oeverwal te stabiliseren en op die manier ook te
voldoen aan het contract met Mourik ter zake de knip die is gemaakt tussen Berg en Plas.
Nader onderzoek betekent vertraging en heeft gevolgen voor diegenen die bezig zijn iets te
ontwikkelen op de Berg.
De heer Witteman onderschrijft dat met name de wielersport enorm zou worden gedupeerd als
een en ander weer zou worden vertraagd. De SP kan zich echter een parallel traject
voorstellen waarbij de oevers worden gestabiliseerd en gelijktijdig een onderzoek wordt
uitgevoerd door de RIVM. Laatstgenoemd onderzoek behoeft overigens geen maanden te
duren en zou tegen de zomer klaar kunnen zijn.
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De heer Van Oostrum stelt vast dat de SP hiermee aangeeft het eens te zijn met het voorstel
de oeverwal te stabiliseren om de recreatie die al gepland is en waarover PS vorig jaar een
besluit hebben genomen daadwerkelijk mogelijk te maken.
De heer Witteman onderschrijft het vorenstaande en deelt mede, dat de SP inziet dat het
recreatiegebied Nedereindse Plas/Berg buitengewoon belangrijk is voor de omgeving. Indien
het in de toekomst geschikt kan worden gemaakt voor zwemrecreatie, stemt de SP in met
financiering uit het Stimuleringsfonds. Als dat niet zo is, moet het in haar visie uit de pot
Nazorg stort Nedereindse Plas worden gefinancierd. Eén van de criteria van het
Stimuleringsfonds is dat sprake moet zijn van een vernieuwend project. De SP vindt het
stabiliseren van de stortfronten en de oevers weinig vernieuwend.
De heer Van Oostrum gaat er vanuit dat de SP voor wat betreft de discussie over de dekking
komt met een voorstel; hij wacht dit af.
De heer Witteman merkt tot slot, met betrekking tot de opmerking van de PvdA over de
beschuldigingen die de SP heeft geuit in de vorige vergadering, op dat de SP deze zaken heeft
aangehaald uit een onderzoek van de KLPD in de periode 2001 – 2003. Dit betrof een
inventarisatie milieucriminaliteit en de rol van de overheid daarin.
De heer Van der Wind memoreert, dat de afweging om geld uit het Stimuleringsfonds
beschikbaar te stellen voor de afwerking van de oevers voor de SGP niet makkelijk was.
Indien men het voorstel leest met de omschrijving dat er een groot functioneel recreatieterrein
ontstaat na afdichting, is er wat de SGP betreft weinig mis met het beschikbaar stellen van het
geld uit het Stimuleringsfonds. Spreker memoreert, dat de afdichting al zodanig voor de SGP
geen punt is. Met alle genoemde zaken die daarin de bodem zitten, moet men niet anders
willen dan een milieuhygiënische afwerking van het front. In de vorige vergadering stelde de
gedeputeerde dat niet wordt besloten over waterrecreatie maar alleen over het afdekken,
waardoor de milieuaspecten van de Plas beheersbaar worden en de oeverstabiliteit groter
wordt. Dit riep bij de SGP de vraag op of het met een dergelijke omschrijving nog wel terecht
is hiervoor gelden uit het Stimuleringsfonds te gebruiken. In de visie van de SGP mogen de
randvoorwaarden van het Stimuleringsfonds geen geweld worden aangedaan. Dat was de
reden voor de SGP nog eens specifiek te vragen naar de toekomstige recreatiemogelijkheden.
Uit de beantwoording blijkt dat de recreatiemogelijkheden voor het landgedeelte na de te
nemen maatregelen duidelijk toenemen. Daarnaast komen alle mogelijkheden van
waterrecreatie, met uitzondering zwemmen, direct in beeld. Duidelijk is dat voor alle
recreatieve activiteiten het initiatief dient te worden genomen door het Recreatieschap.
Met deze duidelijke koppeling naar het ontstaan van een groot multifunctioneel
recreatiegebied zal spreker zijn fractie positief adviseren met betrekking tot het voorstel.

De heer Binnekamp hecht eraan op te merken absoluut geen behoefte te hebben aan een
nieuw onderzoek. Er ligt in zijn visie genoeg feitenmateriaal om tot besluitvorming te komen.
Het vergroten van de stabiliteit van de oevers is van groot belang voor de landrecreatie, die
hierdoor zal kunnen worden uitgebreid. Op verzoek van PS is een knip aangebracht en thans
ligt de Arcadisvariant voor, die veel mogelijkheden biedt. Spreker is ervan overtuigd dat
zowel de land- als de waterrecreatie daar baat bij zullen hebben. Spreker stelt de
zwemmogelijkheid op termijn niet uit, maar stelt dit niet als doel. Afgesproken is dat na de
afdekking monotoring zal plaatsvinden. De aanvraag voor zwemwater zal moeten komen van
het Recreatieschap. Spreker is er echter van overtuigd, dat het Recreatieschap het zwemmen
zal willen bevorderen. Dan gaan andere normen gelden. Voldaan zal moeten worden aan de
normen van de WHVBZ, die ook gelden voor wateren als de Nedereindse Plas.
Spreker is van mening dat hij terecht een beroep doet op het Stimuleringsfonds. Het is
duurzaam en het gaat om mogelijkheden voor recreatie en het is éénmalig. Indien geen
financiering uit het Stimuleringsfonds plaatsvindt, zal gekozen moeten worden voor een
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andere variant. In dat geval zal de fa. Mourik wel anders gaan oordelen over het gebruik van
dat recreatiegebied en zal de Stad Utrecht ook gaan twijfelen aan de overname van de
eigendom. Daarmee wordt één en ander jaren teruggeworpen. Spreker wil dat niet en hoopt
dat PS dat ook niet willen.
De communicatie die sommige politieke partijen hebben gemeend te moeten hanteren, is
spreker een doorn in het oog geweest. Hij gaat een plan ontwikkelen om het imago van het
gebied te verbeteren. Hij stelt zich voor daarin zelf ook een belangrijke rol te spelen door het
voeren van overleg met bevolking en bestuurders. Alles zal in het werk moeten worden
gesteld om het imago te verbeteren en de burger weer het vertrouwen te geven dat zij daar
onbezorgd kunnen recreëren zowel op het land als op het water. Hij komt hierop nader terug
in de commissie.
De heer Witteman veronderstelt dat de gedeputeerde met zijn eerste opmerking over de
communicatie o.a. doelt op de SP. Spreker is van mening dat openheid een eerste vereiste is.
De houding van de provincie in deze met name in de jaren ‘80/’90 verdient geen
schoonheidsprijs en behoeft verbetering.
De heer Binnekamp is van mening, dat de SP in deze te ver is gegaan. De SP mag best
kritisch zijn, maar het gaat om de wijze waarop de kritiek is geuit en vooral ook hoe via de
media de communicatie is gezocht. Die wijze van handelen geniet niet zijn voorkeur. Spreker
is ook van mening, dat daarmee geen belang wordt gediend. Het risico bestaat dat alle
inspanningen van de afgelopen jaren voor dat gebied daarmee teniet worden gedaan. Daar
heeft spreker grote moeite mee.

De voorzitter concludeert dat de PvdA, CDA, VVD instemmen met inbrengen van het
voorstel in PS. D66 ondersteunt het voorstel inhoudelijk, maar is tegen het voorstel met
betrekking tot de financiering. De vertegenwoordiger van de SGP maakt een voorbehoud
maar zal zijn fractie positief  adviseren. Groen Links en de Christen Unie maken een
voorbehoud in afwachting van nader fractieberaad. De SP is het op zich inhoudelijk eens met
het voorstel, maar is tegen dekking ten laste van het Stimuleringsfonds. De fractie overweegt
een alternatieve dekking in het statendebat in te brengen.

7. Beantwoording motie over Veenweidegebied

De voorzitter deelt mede, dat dit stuk hedenavond ook wordt behandeld in de commissie
REG. De commissie WEM is vanwege een ander onderwerp uitgenodigd bij REG. Spreker
stelt voor dit stuk hier van de agenda af te voeren en hedenavond te behandelen in REG.
De heer Damen steunt het voorstel maar verzoekt dit wel met de voorzitter van REG kort te
sluiten, zodat de woordvoerders van de commissie WEM hierover het woord kunnen voeren.
De voorzitter zegt dit toe.

8. Rondvraag

De heer De Vries merkt op dat de SP in de Statenvergadering waarin het PMP is vastgesteld
een motie heeft voorgedragen over gewolmaniseerd hout. Daarin is verzocht dit punt aan de
orde te stellen bij de Staatssecretaris. Hij informeert of de Staatssecretaris zich herkent in de
problemen die het gewolmaniseerd hout in de visie van de SP opleveren.
De heer Binnekamp deelt mede dat binnenkort een overleg plaatsvindt met de Staatssecretaris.
Dit onderwerp wordt voor dat overleg geagendeerd; het resultaat koppelt spreker terug.
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TER KENNISNEMING

9. 4e Kwartaalrapportage 2004 Agenda 20120

10. Rapport Regio-advies Ruimte voor de Rivier
De heer Reerink kondigt aan, dat de PvdA schriftelijk zal verzoeken om agendering van dit
agendapunt.

11. Sluiting
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering onder dankzegging voor
ieders komst en inbreng.


